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Przewodniczący obrad – p. D. Jaśkowiec 

Szanowni Państwo będziemy rozpoczynać Sesję zwołaną na godzinę 16.oo. Prosiłbym 

wszystkich Państwa o zajęcie miejsc. Szanowni Państwo proszę o zajmowanie miejsc. 

Rozpoczynamy sprawdzanie obecności, to na pewno zadziała mobilizująco na Państwa. 

Proszę o wciśnięcie przycisku. Sprawdzamy obecność. 34 Radnych to jeszcze mało, 

będziemy dodawać osoby, które przyjdą jak się będą zgłaszać, systematycznie do listy. 

Zamykam listę, proszę o wyświetlenie. Pan Radny Stanisław Zięba jest usprawiedliwiony, 

Pan Radny Hawranek, Pan Radny Adam Kalita nieobecni, Pan Radny Marek Sobieraj i Pan 

Radny Stanisław Zięba jest usprawiedliwiony. Szanowni Państwo stwierdzam kworum 

uprawniające Radę do podejmowania uchwał. Witam Państwa na tej niecodziennej, XLIII 

Sesji Rady Miasta Krakowa. Otwieram posiedzenie, witam Zastępców Prezydenta Miasta 

Krakowa, Pana Sekretarza i Panią Skarbnik. Witam też szczególnie serdecznie Posła na Sejm 

RP Pana Aleksandra Miszalskiego, który też do nas zagościł, dzień dobry, witam wszystkich 

mieszkańców, Państwa Radnych. Jednocześnie informuję, że Pan Radny Andrzej Hawranek 

jest obecny. Informacji międzysesyjnych nie mamy. Oczywiście proszę żeby referenci, osoby 

wyznaczone jako referenci do projektów uchwał byli obecni na posiedzeniu Rady Miasta 

Krakowa do zakończenia rozpatrywania sprawy, głosowania lub zamknięcia I czytania. 

Porządek obrad został ustalony z Komisją Główną w 31 czerwca, nie mamy projektów 

uchwał zgłaszanych w trybie art. 20 ust. 5 czyli tryb prezydencki i też tryb klubowy, art. 20 

ust. 6. Na podstawie paragrafu 34 ust. 3 pisemny wniosek, co najmniej 1/10 ustawowego 

składu Rady, to jest 5 Radnych lub Prezydenta, zawierający uzasadnienie, złożony najpóźniej 

do końca dyskusji, Rada może zdecydować o rozpatrzeniu projektów w trybie dwóch czytań, 

ale takich projektów nie ma. Czy są jakieś propozycje zmian porządku obrad tej Sesji? Nie 

widzę. Czy Pan Poseł chciałby zabrać głos? Nie chce, dobrze.  

 

Interpelacje i wnioski Radnych. 
Też mamy taki punkt. Nie widzę też interpelacji, zawsze je można zgłosić w trakcie. 

 

Odpowiedzi na interpelacje. 
Rozumiem, że dzisiaj zostały udzielone około godziny 11.oo. Zatem Szanowni Państwo 

przechodzimy do punktu 
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Raport o stanie Gminy. 
Trochę informacji. Na podstawie art. 28 a.a, ust. 1 wójt, burmistrz, prezydent co roku do dnia 

31 maja przedstawia Radzie Gminy raport o stanie gminy. Rada Gminy rozpatruje raport, o 

którym mowa w ust. 1 podczas Sesji, na której podejmowana jest uchwała Rady Gminy w 

sprawie udzielenia lub nieudzielenia absolutorium wójtowi. Raport rozpatrywany jest w 

pierwszej kolejności. Nad przedstawionym raportem o stanie gminy przeprowadza się debatę. 

W debacie nad raportem o stanie Gminy Radni zabierają głos bez ograniczeń czasowych. W 

debacie nad raportem o stanie Gminy mieszkańcy gminy mogą zabierać głos, natomiast nie 

mamy takich zgłoszeń. Na podstawie paragrafu 4 pkt 2 rozporządzenia Ministra Finansów z 

dnia 31 marca 2020 w sprawie określenia innych terminów wypełnienia obowiązku w 

zakresie ewidencji oraz w zakresie sporządzania, udostępniania, przekazywania do 

właściwego rejestru jednostki lub organu sprawozdań lub informacji, terminy określone w 

ustawie, przedłuża się 60 dni w odniesieniu do sprawozdań, o których mowa w art. 270 ust.1 i 

4 tej uchwały czyli to jest ten raport, którego się przekłada i rozpatruje do 31 maja i do końca 

czerwca się go przedkłada. Rozumiem, że teraz jest czas na przedstawienie raportu, czyli w 

imieniu Prezydenta. Radny Marek Sobieraj obecny.  

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Strategii, Planowania i Monitorowania Inwestycji  

– p. P. Wierzchosławski 

Szanowny Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Prezydenci! Szanowni Państwo Radni! 

5 czerwca Pan Prezydent przedstawił raport o stanie gminy za rok 2019, a mnie przypadł 

zaszczyt i przyjemność przedstawić Państwu skrót tego raportu za pomocą prezentacji, do 

której Państwa serdecznie zapraszam. Raport został przygotowany, raport za rok 2019 został 

przygotowany według tej samej metodologii jak poprzedni raport za rok 2018, powstał we 

współpracy z koordynatorami dziedzin zarządzania, obecnymi tutaj na sali między innymi i 

staraliśmy się w nim także uwzględnić wiele sugestii, które Państwo zgłosiliście podczas 

debaty w ubiegłym roku. Między innymi uzupełniliśmy raport o informacje dotyczące 

programów strategicznych jak i wpływu zadań inwestycyjnych dzielnic na poszczególne 

dziedziny zarządzania. Raport prezentuje działania miasta w perspektywie 15 dziedzin 

zarządzania, uwzględniających perspektywę zarządzania strategicznego, czyli cele, polityki i 

programy, projekty strategiczne, wszystkie zadania powiązane z nimi w budżecie i w WPF, 

uwzględnia także usługi publiczne rozumiane w skali makro, czyli takie jak np. zarządzanie 

ruchem czy zapewnienie oświaty w szkołach podstawowych łączące w sobie zadania 

budżetowe bieżące o podobnym charakterze w zakresie merytorycznym. Dokonam przeglądu 

15 dziedzin zarządzania w porządku alfabetycznym sygnalizując najważniejsze zmiany, które 

zaszły, rezultaty, które zaszły w wyniku działań miasta oraz najważniejsze standardy 

jakościowe dla usług publicznych, jakie zostały w nich osiągnięte lub nie. Rozpocznę od 

dziedziny administracja i cyfryzacja, która łączy w sobie ważne usługi administracyjne dla 

mieszkańców, ale także zapewnia zasoby dla świadczenia usług we wszystkich dziedzinach. 

Zapewnia środki, finansuje utrzymanie etatów w Urzędzie Miasta Krakowa, zapewnia 

koordynację rocznego i wieloletniego planowania finansowego, a także zapewnia wsparcie 

informatyczne dla usług publicznych oraz dla zarządzania miastem. W ramach dziedziny w 

aspekcie finansowym osiągnięto, utrzymano w zasadzie najwyższą wartość możliwą dla 

wskaźnika wiarygodności kredytowej, o czym zapewne dzisiaj przed południem była mowa. 

Zakres działań w tej dziedzinie oraz jakby ciężar utrzymania zasobów obrazuje liczba usług 

publicznych rozumianych nie w skali makro, ale w skali mikro, to jest blisko 700 usług 

publicznych takich jak np. różne rodzaje pozwoleń na budowę, które muszą być obsłużone i 

przekładają się na zadania budżetowe i na produkty. Jest to o proszę Państwa kilkadziesiąt 

rodzajów usług więcej niż w ubiegłym roku. Od strony jakościowej dobrym wskaźnikiem jest 
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tutaj terminowość decyzji administracyjnych, który to wskaźnik osiągnął swoją historyczną 

wartość prawie 100 %, a trzeba pamiętać, że reprezentuje on 800 ponad decyzji 

administracyjnych wydawanych w 12 dziedzinach zarządzania i w 51 zadaniach 

budżetowych. Nieco gorzej wypadła kwestia skarg uzasadnionych, tutaj odnotowaliśmy 

lekkie pogorszenie o kilka punktów procentowych i zadowolenie z obsługi klienta jest nieco 

grosze niż rok wcześniej, natomiast jest to nadal jeden z najwyższych wyników w historii 

kilkunastoletnich badań satysfakcji klienta. Warto zwrócić uwagę na prawie 80 % dynamikę 

wzrostu transakcji elektronicznych związanych z korespondencją. W zeszłym roku było 114 

tys. przesyłek, w tym roku 206 tys. Dlatego w tej dziedzinie bardzo ważną kwestią jest 

realizacja projektów informatycznych, które były kontynuowane, istotnych z punktu widzenia 

dostępności usług drogą elektroniczną. Dzisiaj zapewniamy to mniej więcej na poziomie  

17 % tych usług, o których wcześniej mówiłem, czyli 119 usług, ale także projekty, i to był 

taki projekt jak np. elektroniczna informacja i obsługa. Rozwijaliśmy projekty, które 

poprawiają jakość informacji dostępność informacji zarządczej, rozwój systemu Stradom, 

prace przygotowawcze do wdrożenia szyny danych, system, zintegrowany system zarządzania 

oświatą, nowa wersja, miejska prezentacja internetowa, obserwatorium, a także trwały prace 

nad przygotowaniem Centrum Obsługi Informatycznej, które będzie w przyszłości świadczyć 

usługi łącznie dla Urzędu i miejskich jednostek organizacyjnych. Z perspektywy 

mieszkańców bardzo ważną dziedziną jest bezpieczeństwo publiczne, w badaniach 

realizowanych 10, 15 lat temu było zawsze ono na pierwszym miejscu, dzisiaj w ostatnich 

badaniach było na miejscu 5. To pokazuje, że stan bezpieczeństwa znacząco się poprawił. 

Wzrastała wykrywalność przestępczości zarówno ogólnej jak i kryminalnej, poziom poczucia 

bezpieczeństwa badany w miejscu zamieszkania w ciągu dnia i nocy utrzymywał się na 

bardzo wysokim poziomie i miasto realizowało program Bezpieczny Kraków w ramach, 

którego zapewniało finansowanie dla dodatkowych patroli straży miejskiej, policji oraz zakup 

pojazdów dla policji i służb ratowniczo – gaśniczych. Pewnym dysonansem w tej dziedzinie 

był wzrost przestępczości ogólnej, ale proszę zauważyć, że wystąpił on we wszystkich dużych 

miastach. Kraków pozostaje tu nadal liderem od strony najmniejszej liczby popełnionych 

przestępstw, pomimo, że jest pod względem demograficznym drugim miastem w kraju, a 

także przyjmuje olbrzymią rzeszę turystów. To odchylenie oczywiście nie bagatelizujemy, ale 

nie łamie pozytywnego, wieloletniego trendu, który w tej materii występuje. W zakresie 

społeczeństwa obywatelskiego gmina kontynuowała współpracę z organizacjami 

pozarządowymi, przekazywała ponad 800 zadań w formie dofinansowania, ponad 170 w 

formie kontraktów, jakby powierzenia, realizowała konsultacje społeczne, w których 

uczestniczyło ponad 140 organizacji pozarządowych, ponad 1000 razy udostępniała 

przestrzeń biurową lub sale konferencyjne nieodpłatnie. Realizowała program Młody 

Kraków, aktywizujący młodzież, w których w różnych formach kulturalnych i sportowych 

wzięło udział ponad 10,5 tys. młodych ludzi, a także program Otwarty Kraków, w którym 

było aż 300 wydarzeń różnego typu integrujących społeczność międzynarodową Krakowa. A 

trzeba pamiętać, że w naszej bazie ludnościowej znajdujemy przedstawicieli ponad 140 

narodowości. W ramach tej dziedziny zrealizowano VI edycję budżetu obywatelskiego na 

łączną kwotę 30 mln zł i należy, cieszy wzrost liczby zadań zgłaszanych do konkursu, wzrost 

wnioskodawców, wzrost liczby wnioskodawców, a także wzrost ludzi głosujących, w tym 

głosów ważnych. Dobrze to świadczy o aktywizacji społeczeństwa, a do dofinansowania 

wybrano 10 projektów ogólno miejskich i 162 dzielnicowe. Kolejną dziedziną ważną dla 

rozwoju jest oświata i wychowanie. Łączy ona w sobie szereg działań zmierzających do 

utrzymania dostępności edukacji na wszystkich poziomach i wysokiej jej jakości. Gmina za 

1/3 budżetu finansuje 418 placówek szkolno – przedszkolnych i różnych placówek 

oświatowych, do których uczęszcza prawie 70 % uczących się w Krakowie. Miasto zapewnia 
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także wsparcie dla nauczycieli, którzy dzięki wsparciu miasta mogą rozwijać się zawodowo, 

pogłębiać swoje kompetencje, ale także zachęca uczniów do udziału w różnego rodzaju 

olimpiadach, konkursach, dzięki czemu liczba laureatów olimpijskich wyniosła w zeszłym 

roku 261 osób, tu oczywiście mówimy o uczniach szkół samorządowych. Działania miasta 

przekładają się na stale wysoki poziom efektów nauczania, wyniki egzaminów z języka 

polskiego, matematyki, języka angielskiego, osiągane w Krakowie na wszystkich etapach 

egzaminów końcowych są wyższe niż w województwie i reszcie kraju. Miasto także dbało o 

rozwój infrastruktury edukacyjnej, widzimy tutaj sieć placówek oświatowych w Krakowie, 

samorządowych i w roku 2019 miasto kontynuowało budowę i przygotowanie trzech nowych 

zespołów szkolno – przedszkolnych. Budowało zespół na osiedlu Gotyk i na osiedlu Kliny, 

przygotowywało budowę zespołu na osiedlu Złocień. W zakresie przedsiębiorczości i nauki 

miasto prowadzi szereg działań obligatoryjnych i fakultatywnych stymulujących wzrost i 

tworzących warunki dla rozwoju przedsiębiorczości, wspiera także rynek pracy. W ramach 

działań obligatoryjnych prowadzony jest punkt obsługi przedsiębiorcy i związana z tym 

między innymi rejestracja działalności gospodarczej i kompleksowa obsługa przedsiębiorców 

w tym punkcie wyniosła w zeszłym roku bardzo wysoką ocenę, ponad 93 %. Mówimy 

oczywiście o ocenie satysfakcji. Ten sam punkt prowadził działalność edukacyjną skierowaną 

do prawie 350 w roku ubiegłym studentów krakowskich uczelni zachęcając ich do 

rozpoczęcia działalności gospodarczej. Sytuację Krakowa pod względem przedsiębiorczości i 

rynku pracy obrazują dobrze dwa wskaźniki, bezrobocie na poziomie 2 % oraz liczba 

zarejestrowanych podmiotów gospodarki narodowej gdzie Kraków jest liderem wśród miast 

regionalnych, jest drugim miastem w Polsce po Warszawie pod względem liczby 

zarejestrowanych podmiotów, prawie 150 tys. Należy wspomnieć, że w ramach tej dziedziny 

także miasto dąży i realizuje wiele projektów we współpracy z biznesem i z krakowskim 

ośrodkiem naukowo – akademickim, a należy też wspomnieć o dobrych wynikach rankingów 

międzynarodowych zarówno pod względem możliwości inwestowania w Krakowie jak i pod 

względem oceny krakowskich uczelni, głównie Uniwersytetu Jagiellońskiego i Akademii 

Górniczo – Hutniczej. Bardzo ważną dziedziną jest turystyka i promocja, która jest także, 

turystyka jest jedną z gałęzi gospodarki istotnych dla Krakowa, Kraków odwiedziło ponad  

14 mln osób zostawiając ponad 1 mld zł więcej szacunkowych dochodów niż rok wcześniej. 

Bardzo dobrze rozwijała się turystyka kongresowa, należy wspomnieć o 8.400 wydarzeniach, 

w których uczestniczyło ponad 1,2 mln uczestników. Miasto uzyskało tytuł Europejskiej 

Gastronomicznej Stolicy za rok 2019, a w ramach działań promocyjnych prowadziło szeroko 

zakrojone kampanie skierowane zarówno do osób przyjeżdżających jak do mieszkańców. 

Przedmiotem tych kampanii były ważne wydarzenia, rocznice, takie jak np. 70-lecie Nowej 

Huty, zachęcenie krakowian do korzystania z Krakowskiej Karty Miejskiej, płacenia 

podatków w Krakowie czy udziału w budżecie obywatelskim zachęcanie do dalszej jakby 

dbałości o jakość powietrza czy podziękowanie, docenienie tego wspólnego faktu, wspólnego 

wysiłku nie zapominając o akcjach socjalnych jak krakowska wyprawka. Miasto było też 

obecne na, w mediach społecznościowych, prowadziło strony na Facebooku, Istagramie, 

Twitterze gdzie odnotowano rekordową liczbę wyświetleń. Bardzo wysoko zostały ocenione 

usługi turystyczne w Krakowie zarówno przez odwiedzających krajowych jak i 

zagranicznych, odnotowano tutaj dalszą tendencję wzrostową. Tutaj oczywiście mówimy o 

skali od 1 do 5 i 5 oznacza ocenę maksymalną. Kultura i ochrona dziedzictwa zawiera w sobie 

całe spektrum działań odpowiadających na potrzeby kulturalne mieszkańców i ochronę 

dziedzictwa. Miasto przygotowało i proponowało w 2019 roku bardzo szeroką ofertę zarówno 

poprzez własne instytucje kultury, 163 placówki rozproszone po całym mieście jak i przez 

organizacje pozarządowe, które wsparło kwotą 13 mln i które realizowały ponad 160 

projektów. Ta bogata oferta spotkała się z wysoką frekwencją, z wysokim uczestnictwem, 
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wyższym niż w roku ubiegłym, co pozwoliło także zmniejszyć dotacje z budżetu miasta do 

instytucji kultury z 62 % do 56 %. W ramach prac, w ramach ochrony dziedzictwa miasto 

udzieliło 35 dotacji na blisko 5 mln zł na prace konserwatorskie. W ramach programu 

ochrony kultury miasto wydało prawie 55 mln na inwestycje poprawiające standard 

infrastruktury kulturalnej. Przyznawano nagrody i stypendia twórcze oraz zapewniano 

pracownie twórcze w lokalach miejskich. Największy wzrost frekwencji odnotowano w 

miejskich ośrodkach i centrach kultury, to jest ważne, bo tutaj mamy taką głównie działalność 

edukacyjną, w miejskich teatrach prawie 11 % oraz na wydarzeniach organizowanych przez 

KBF. Największą frekwencją w aspekcie struktury cieszyły się miejskie centra kultury oraz 

muzea i galerie. Na trzecim miejscu teatry miejskie. Dziedziną bardzo istotną dla 

zaspokojenia potrzeb mieszkaniowych zwłaszcza osób uboższych jest właśnie dziedzina 

mieszkalnictwo. I tutaj mamy cały szereg dobrych trendów, które trwają od szeregu lat, w tym 

zmniejszająca się liczba osób oczekujących na przyznanie lokalu z zasobu komunalnego, w 

roku ubiegłym lista zmniejszyła się prawie o 12 %. Nastąpił wzrost pustostanów i to prawie o 

100 mieszkań, które możliwe były do odzyskania i do zamieszkania. Wskaźnik liczby lokali 

nadających się do zasiedlenia w stosunku do liczby osób oczekujących był między innymi 

dzięki inwestycjom miejskim i zakupu na rynku pierwotnym wyższy niż w roku 2018, wzrost 

z 52 % do 66,7 %. Bardzo pozytywnym zjawiskiem był spadek poziomu zadłużenia 

lokatorów mieszkań komunalnych oraz wzrastająca ściągalność należności. Dzięki temu 

między innymi możliwe było poprawianie stanu technicznego budynków znajdujących się w 

zarządzie ZBK. Tutaj widzimy właśnie liczbę oczekujących ujętą w wartościach liczbowych. 

Dziedziną bardzo istotną dla warunków życia i dla rozwoju zrównoważonego jest ochrona i 

kształtowanie środowiska, obejmuje ona takie usługi jak utrzymanie zieleni, jak poprawa 

jakości powietrza, jak ochronę ziemi i wód, jak walka z hałasem, jak ochronę nad 

zwierzętami. Pozwólcie Państwo, że skupię się na zieleni i powietrzu. Obszary zielone w 

Krakowie na koniec 2019 roku wynosiły 52,2 %, w tym lasy, tereny leśne wynosiły 5,3, 

tereny zarządzane przez miasto 11,3, a 16,3 % powierzchni zieleni była objęta różnymi 

formami ochrony. Jest to jeden z wyższych wskaźników w Polsce. Miasto kontynuowało 

budowę i otwieranie nowych parków, między innymi Parku Reduta, otwarto trzy nowe parki 

kieszonkowe i kontynuowano, rozpoczęto budowę kolejnych trzech. Rozpoczęto 

rewaloryzację Parku Bednarskiego, inwestycja w Park Zakrzówek oraz Park w Czyżynach. 

Łącznie proszę Państwa miasto posadziło ponad 3,5 tys. drzew, ponad 80,5 tys. krzewów, 

prawie 16 tys. bylin i ponad 15,5 tys. kwiatów. Utworzono ponad 35 tys. nowych trawników, 

wybudowano lub zmodernizowano wybiegi dla psów o łącznej powierzchni ponad 1 ha. W 

zakresie ochrony powietrza, poprawie jego jakości, kontynuowano w roku ubiegłym program 

ochrony, ograniczania niskiej emisji, zlikwidowano 4186 palenisk i od początku realizacji 

tego programu nasi eksperci szacują, że pozwoliło to zaoszczędzić aż 470 tys. ton węgla, 

które załadowane na pociąg musiałyby utworzyć skład długości od Krakowa do Rzeszowa. W 

zeszłym roku byliśmy w Gliwicach, to było 110 km, dzisiaj to już jest 150. Dodatkowo od 

roku 2019 miasto wsparło dotacjami zainstalowanie 1663 instalacji odnawialnych źródeł 

energii, a w ostatnich dwóch latach objęto termomodernizacją 200 budynków 

jednorodzinnych. Szacowane zaoszczędzony ekwiwalent energii wynosi 22 tys. 

megawatogodzin w skali roku. Najważniejszym jednak rezultatem jest tutaj dalszy 

pogłębiający się spadek stężenia średniorocznego dla pyłów zawieszonych PM10 i PM2,5. W 

zakresie planowania przestrzennego i architektury, kolejna dziedzina istotna dla zarządzania 

miastem, miasto uchwaliło 14, Państwo uchwaliliście 14 miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego, prowadziło prace nad kolejnymi, które pozwolą w 

przyszłości objąć kolejne prawie 19 % powierzchni miasta. W ramach dziedziny miasto także 

gospodarowało nieruchomościami nabywając ponad 50 ha terenów pod inwestycje, z czego 
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33 ponad dotyczyły zieleni. Ważnym zakupem było pozyskanie terenu Szpitala 

Uniwersyteckiego w rejonie ulicy Kopernika o powierzchni 9,1 ha. Miasto realizowało także 

miejski program rewitalizacji Krakowa, którego szczegółowy opis znajdziecie Państwo w 

raporcie. Działania w zakresie opracowania miejscowych planów przynoszą pozytywny 

skutek między innymi w stale utrzymujących się od pewnego czasu spadku liczby decyzji o 

warunkach zabudowy. Tutaj widzimy powierzchnię miasta pokrytą miejscowymi planami na 

koniec roku 2019, to jest 64,7 % wzrost o 3 punkty procentowe, kolorem różowym oznaczone 

są tereny objęte planami w okresie wcześniejszym, tym ceglastym, takim głęboko 

pomarańczowym w roku 2019, a zielono białe to właśnie są tereny, dla których 

opracowywane były i są miejscowe plany zagospodarowania. Łącznie w najbliższym czasie 

powinno to pozwolić na objęcie 84 % miasta miejscowymi planami. W zakresie dziedziny 

sportu i rekreacji miasto zapewniało dostępność infrastruktury sportowej, łącznie 

utrzymywało 90 obiektów, inwestowało w nie i remontowało, współpracowało z klubami 

sportowymi zlecając im także zdania do realizacji oraz wspierając ich w infrastrukturę dzięki 

czemu odnotowano między innymi skokowy wzrost średniej liczby uczestników tych klubów. 

W ramach programu rozwoju sportu Pan Prezydent przyznał stypendia, przyznawał stypendia 

dla zawodników, 85 zawodników, rosła liczba uczestników, mieszkańców uczestniczących w 

imprezach i wydarzeniach realizowanych przez miasto. Transport, w ramach transportu 

realizowano 3 usługi publiczne i 3 programy strategiczne istotne dla rozwoju infrastruktury 

transportowej oraz mobilności. Między innymi plan zrównoważonego rozwoju transportu 

zbiorowego dla Gminy Miejskiej Kraków i gmin sąsiednich, plan inwestycji Studium 

podstawowych tras rowerowych, program obsługi parkingowej dla miasta Krakowa. 

Najważniejszymi rezultatami było powstanie kolejnego parkingu Park and Ride ze 165 

miejscami, co w rezultacie na koniec roku dało 5 parkingów tego typu z łączną ilością m688 

miejsc. Przyrastały ścieżki rowerowe, ponad 13 km, miasto podejmowało działania, aby 

zachęcić mieszkańców do korzystania z transportu zbiorowego, między innymi uchwaliliście 

Państwo nowe ceny biletów komunikacji miejskiej preferujące posiadaczy biletów 

okresowych oraz posiadaczy Karty Krakowskiej. Dzięki temu liczba pasażerów 

przewożonych w roku 2019 wzrosła o 5 mln w stosunku do roku 2018. W roku 2019 

pracowano także nad aktualizacją programów strategicznych. Widzieliście Państwo 

dotychczasowe studium obsługi tras rowerowych, zakończyło się, wygasło jakby w roku 2019 

i na tym slajdzie widzimy sieć dróg rowerowych Krakowa, którą udało się stworzyć do końca 

roku ubiegłego. W ramach dziedziny opracowano nowe studium, którego obecnie, nad 

którym trwają prace w celu operacjonalizacji i umożliwienia realizacji jakby łącznej sieci tras 

rowerowych, które uwzględniać będą także drogi rowerowe łączące Kraków z obszarem 

metropolitalnym i województwem. Drugi ważny element systemu transportowego, węzły 

przesiadkowe i parkingi Park and Ride. Tutaj widzimy stan węzłów i parkingów Park and 

Ride na koniec 2019 roku, powstało jednocześnie opracowanie, które pozwoli do roku 2030 

tworzyć ponad 6 tys. tego typu miejsc w obszarze, który widzicie Państwo tutaj na slajdzie. W 

dziedzinie gospodarka komunalna realizowano ważny dla klimatu program, plan gospodarki 

niskoemisyjnej w ramach, którego między innymi termomodernizowano budynki 

użyteczności publicznej. Świadczono usługi w sposób stały już od wielu lat głównie poprzez 

spółki miejskie w zakresie dostarczania wody, odprowadzania ścieków, zapewnienia ciepłej 

wody z sieci miejskiej, centralnego ogrzewania czy odbierania i zagospodarowywania 

odpadów komunalnych. Jak Państwo widzicie mieszkańcy bardzo wysoko oceniają jakość 

tych usług, te oceny utrzymują się od wielu lat, pochodzą z badań społecznych realizowanych 

przez Krakowski Holding Komunalny. Maksymalną oceną jest tutaj 10 punktów, więc 

wszystkie oceny są powyżej 9. Miasto także prowadziło, spółki miejskie prowadziły szereg 

działań związanych ze zwiększeniem, jakby dążących do zwiększenia dostępności tych usług 
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i aktualne wskaźniki tej dostępności mierzone odsetkiem mieszkańców korzystających z 

poszczególnych rodzajów sieci utrzymują się na wysokim poziomie lub odnotowały delikatny 

progres. Sieć wodociągowa to jest prawie 100 %, sieć kanalizacyjna 92, miejska sieć 

ciepłownicza 74,5, ciepła woda użytkowa 29,6. W zakresie pomocy i integracji społecznej 

miasto utrzymywało system pomocy społecznej realizowany przez strategię rozwiązywania 

problemów społecznych i obejmowało nim 4,3 % mieszkańców. W ramach tego systemu 

funkcjonowały placówki twarde jak 16 domów pomocy społecznej, 13 dziennych ośrodków 

wsparcia, 33 placówki wsparcia dziennego dla dzieci i młodzieży. Uzupełnieniem tej 

struktury były usługi opiekuńcze dla osób starszych, działania asystentów rodzinnych, a także 

pomoc w zakresie poradnictwa i terapii. Zakres tych usług był, co do zasady większy niż 

przed rokiem 2018, a w ramach wspierania rodziny realizowano Krakowską Kartę Rodzinną 

3+, która objęła ponad, program objął prawie 6 tys. rodzin oraz program Kraków dla Rodziny 

N, rodziny z dzieckiem z niepełnosprawnością, tutaj wsparcie wzrosło do 3150 osób. Bardzo 

ważnym aspektem działań w tej dziedzinie są działania na rzecz seniorów. W roku ubiegłym 

funkcjonowało 41 centrów aktywności seniora, to jest o 6 więcej niż w roku 2018. To, co jest 

zaskakujące to utrzymujący się od 3 lat wzrost liczby osób w rodzinach objętych pomocą 

przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej. W zakresie zdrowia miasto świadczyło jakby 

takie trzy główne usługi. Pierwszą usługą to było zapewnienie opieki nad dziećmi w wieku od 

0 do 3 lat poprzez instytucjonalną opiekę żłobkową. W roku ubiegłym w rejestrze 

odnotowano ponad 10 tys. tego typu miejsc, z czego 87,6 % było objętych dotacją miasta. 

Zbudowano dwa nowe publiczne żłobki, na os. Europejskim oraz w dzielnicy Bronowice. Te 

wszystkie działania pozwoliły osiągnąć, a nawet przekroczyć minimalny standard 

sugerowany przez Unię Europejską na poziomie 33 %. W Krakowie w ubiegłym roku opieką 

było objęte 35,2 % dzieci do lat 3-ch, każdym razie istniały miejsca, które zapewniały im taką 

opiekę. W ramach programu ochrony zdrowia Zdrowy Kraków 2019 – 2021 miasto dotowało 

miejskie szpitale pomagając im dostosować się do standardów wynikających z przepisów 

prawa i poziom dostosowania miejskich szpitali od Miejskiego Centrum Opieki wyniósł 

ponad 90 %. To jest wzrost o 7 punktów procentowych w stosunku do roku 2018. 

Zakończono dwa duże projekty, Centrum Diagnostyki Leczenia i Profilaktyki Chorób 

Przewodu Pokarmowego w Szpitalu Gabriela Narutowicza oraz pawilon numer 5 w Miejskim 

Centrum Opieki, prowadzono programy profilaktyki zdrowia, które ze względu na procedurę, 

to są kontakty 3-letnie, realizowane były w II półroczu, stąd jakby niższa ilość mieszkańców 

objętych tymi programami niż w roku 2018. W ramach profilaktyki uzależnień 81 % środków 

z Gminnego Funduszu Alkoholowego przeznaczono na profilaktykę, reszta środków 

przeznaczona była głównie na terapię. Odsetek dzieci, które oświadczają, że nie miały do tej 

pory kontaktów z alkoholem w krakowskich szkołach utrzymuje się od kilku lat na poziomie 

około 60 %. Tu widzimy dynamikę różnego rodzaju miejsc opieki nad dziećmi do lat 3-ch. 

Uwzględnione są tutaj tylko miejsca objęte dotacją miejską. Proszę Państwa dwa słowa na 

temat realizacji strategii rozwoju Krakowa. W zasadzie ta strategia, ona przewija się cały czas 

w każdej, przez każdą dziedzinę zarządzania, mamy w niej sześć głównych celów 

strategicznych, którym przypisano 54 wskaźniki. Dla około 20 wskaźników znajdziecie 

Państwo wartości osiągnięte w roku 2019, ponieważ takie dane udało nam się uzyskać do 

końca maja tego roku, kiedy opracowaliśmy raport. W ramach, w każdej dziedzinie staraliśmy 

się Państwu pokazać także programy strategiczne razem z ich celami szczegółowymi, 

wartościami docelowymi i wskaźnikami, które pozwalają ocenić stopień ich realizacji. Są tam 

także ujęte informacje finansowe, nakłady finansowe związane z realizacją poszczególnych 

programów, które przekładają się na łączną kwotę realizacji celów strategicznych 1 mld 824 

mln 816 tys. W Krakowie jesteśmy w stanie, dzięki rozwiązaniom informatycznym i całej 

metodyce zarządzania na bieżąco planować, monitorować i sprawozdawać realizację strategii 
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zarówno pod względem rzeczowym jak i finansowym. Szczegółowe sprawozdanie z realizacji 

strategii, podobnie jak w ubiegłym roku, przedstawimy Państwu we wrześniu zgodnie z 

zarządzeniem Pana Prezydenta i z terminem określonym w samej strategii. Ostatni aspekt, o 

którym chciałbym powiedzieć to krótka informacja o realizacji uchwał Rady Miasta 

Krakowa. W roku ubiegłym podjęliście Państwo 773 uchwały, wszystkie zostały przekazane 

do realizacji, z czego 520 na koniec roku zostało zrealizowanych, a 220 znajdowało się w 

dalszej realizacji, z tego 73 w ciągłej. W roku ubiegłym Rada Miasta Krakowa dokonała 78 

zmian, ogłosiła 23 teksty jednolite oraz uchyliła 60 uchwał. Podjęła 32 rezolucje, a Wojewoda 

Małopolski 42 razy zwracał się z wnioskiem o stanowisko w sprawie uchwały Rady Miasta 

Krakowa. 68 uchwał miało charakter kierunkowy, z czeto 14 zostało zrealizowanych, a 27 

pozostaje aktualnie w realizacji. Więcej informacji na ten temat oczywiście zostanie 

przekazane w specjalnym sprawozdaniu Pana Prezydenta z realizacji poszczególnych uchwał, 

przygotowanym przez Wydział Organizacji i Nadzoru. Bardzo Państwu dziękuję za uwagę i 

na tym zakończę wstępną prezentację raportu. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję Panie Dyrektorze za przedstawienie raportu o stanie gminy za 2019. Przechodzimy 

zatem do debaty, bardzo proszę o zabieranie głosu w ramach debaty nad raportem przed 

chwilą Państwu przedstawionym jak również przekazanym, bardzo proszę, kto z Państwa 

Radnych? Radny Wojciech Krzysztonek się zgłasza, bardzo proszę. 

 

Radny – p. W. Krzysztonek 

Szanowny Panie Przewodniczący! Szanowna Pani Prezydent! Szanowni Panowie Prezydenci! 

Drodzy Państwo Radni! Drodzy Mieszkańcy! 

To jest niezwykle istotna debata, bo faktycznie ten raport można powiedzieć, jest to taki ter 

moment, którym mierzymy temperaturę tylko pytanie brzmi na ile ta temperatura może 

pokazać jakby zdrowie, stan zdrowia naszego miasta, to jest zawsze pytanie o pewne 

wskaźniki, które zostały tutaj zastosowane. Drodzy Państwo ja generalnie na podstawie tego 

raportu dobrze oceniam stan naszego miasta, jakby tutaj ta najistotniejsza kwestia to jest ta 

kwestia dotycząca tej perspektywy finansowej, potwierdzonej ratingiem specjalnej agencji, 

która jakby pokazuje ten fundament finansowy miasta. I oczywiście pośród tego, co mówił 

Pan Dyrektor jest wiele dobrego, tylko drodzy Państwo – i to są pewne kwestie z różnych 

dziedzin – bo tutaj jakby po analizie raportu można dostrzec może chociażby spadają 

przestępstwa, takie jakby najbardziej uciążliwe, kradzieże z włamaniami, rozboje, to, o czym 

mówił Pan Dyrektor, że nasi uczniowie czy to wynika z egzaminów, pokazuje się na 

egzaminach gimnazjalnych czy maturalnych, mają lepsze wyniki niż uczniowie pozostałych 

miejscowości Małopolski również w skali całego kraju, również to cieszy, że jakby wzrosła w 

stosunku do poprzedniego roku liczba pustostanów, które są oddawane bo to jest istotne z 

punktu widzenia prowadzenia tej polityki mieszkaniowej, czy też, widzę tutaj Pana Prezesa 

MPEC, to też cieszy, że jakby wzrosła liczba osób, które korzystają z miejskiej sieci 

ciepłowniczej, bo to też pokazuje ten kierunek. Natomiast drodzy Państwo  nie chodzi tutaj o 

to żeby jakby mówić o tym miodzie i mleku, który wylewa się z tego raportu i co do tego ja 

nie mam wątpliwości, natomiast ja bym chciał powiedzieć o kilku problemach, które, jeżeli 

dzisiaj nie są jeszcze poważne to w perspektywie mogą doprowadzić do pewnych stanów, 

bym powiedział, zapalnych w różnych częściach miasta czy też w różnych dziedzinach. I to 

jest pierwsza kwestia to jest to, o czym Radny Łukasz Gibała mówił tylko jakby nie w tej 

dyskusji dotyczącej tego tematu, a więc udział tego transportu zbiorowego. To jest 

niepokojące, że spada wskaźnik udziału transportu zbiorowego, on spadł, co prawda tylko o  

1 %, ale, i wynosi 41 %, natomiast w perspektywie tego, że chcemy w roku 2030 osiągnąć 60 
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% to musi nas to trochę niepokoić. Druga sprawa, i to jakby ja mówię o pewnych kwestiach, 

które są powiązane ze strategią rozwoju miasta, bo to też jest istotne, bo ten dokument 

faktycznie jest powiązany ze strategią rozwoju miasta i to jest ważne, bo musimy mieć też 

pewien horyzont czasowy, pewne cele, które chcemy osiągnąć. I drugi temat to jest kwestia 

spadku poziomu odpadów komunalnych, które poddajemy recyklingowi z 41 do 34 %, to jest 

niepokojące drodzy Państwo, bo żyjemy w czasach, w których te problemy ochrony 

środowiska są fundamentalne i mają charakter globalny. I też w tym zakresie powinniśmy się 

nad tym zastanowić. Czy też chociażby mnie osobiście zaniepokoiła kwestia jakby takiej zbyt 

małej dynamiki wzrostu usług elektronicznych miasta, bo mamy dzisiaj na koniec 2019 roku 

mieliśmy 17 % tych usług, w 2030 chcemy 100 %, a ta dynamika była niewielka w roku 

2019. Jeżeli chcemy być tym miastem SMART, miastem nowoczesnym to jednak musimy 

bardziej skoncentrować się na tym żeby jakby stworzyć mieszkańcom możliwość właśnie 

korzystania z tych nowoczesnych usług czy też jeszcze jeden obszar dotyczący komfortu 

życia mieszkańców, mnie osobiście też bardzo mocno dotknął, bo w tamtym roku jeden z 

parków kieszonkowych miał być budowany w Czyżynach na Załęczu, i tutaj widzę takie 

załamanie dynamiki właśnie budowy tych parków kieszonkowych, w roku 2017 było 3, w 

2018 18, w roku 2019 już tylko 21, a więc gdzieś żeśmy się zatrzymali Panie Dyrektorze. 

Myślę, że trzeba to przyspieszyć tym bardziej, że plan jest 70 parków kieszonkowych w 2030 

roku, więc jakby na to chcę zwrócić uwagę. To są takie cztery najistotniejsze kwestie, które ja 

sygnalizuję nie gdzie jest źle, bo ten raport tak jak mówię, pokazuje dobry stan miasta, ale 

pokazuje pewne problemy, bo ja osobiście traktuję ten raport, jako diagnozę, pokazuje pewne 

problemy, nad którymi jeżeli my się nie skoncentrujemy to one w perspektywie mogą 

przełożyć się na głębsze kryzysy. I drodzy Państwo jeszcze jedna taka uwaga metodologiczna 

dotycząca tego raportu. Otóż po pierwsze bardzo dobrze, że te wszystkie wskaźniki są 

pokazywane na tle strategii rozwoju miasta Kraków 2030, bo to pokazuje, możemy zauważyć, 

dostrzec gdzie zmierzamy i w którym miejscu jesteśmy, możemy mieć ten horyzont 

porównawczy, natomiast dobrze by też było żeby te wskaźniki były pokazywane w takim 

szerszym kontekście, w pewnej perspektywie. Chociażby ja podam dwa przykłady, tutaj 

mamy np. termomodernizację placówek oświatowych i są wymienione te placówki, które 

zostały poddane tym pracom remontowym, natomiast dobrze by było gdyby ten wskaźnik 

pokazać na tle wszystkich placówek oświatowych w Krakowie, które wymagają 

termomodernizacji. My, jako Radni jakby więcej informacji byśmy w tym zakresie mieli. Czy 

też kwestia dotycząca ścieżek rowerowych, tutaj jest tylko informacja o budowie, natomiast w 

2019 roku miasto opracowało to studium ścieżek rowerowych. Dobrze by było żeby jakby na 

tle tego dokumentu też pokazać, w którym miejscu jesteśmy. To takie uwagi jakby 

metodologiczne, natomiast, które pozwolą nam lepiej jakby dostrzec problemy miasta, bo ja 

osobiście traktuję ten raport, jako swoistą diagnozę. I na ile będziemy mieli dobry instrument, 

na tyle będziemy mieli dobrą diagnozę, a na ile będziemy mieli dobrą diagnozę, na tyle 

będziemy mogli podejmować działania takie, których oczekują od nas mieszkańcy. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. D. Jaśkowiec 

Dziękuję. Pani Małgorzata Jantos się zgłosiła, Pani Radna. 

 

Radna – p. M. Jantos 

Panie Przewodniczący! Panowie Prezydenci! Szanowni Państwo! Pani Prezydent! 

Chciałam zapytać o taką rzecz, ponieważ mówimy o podsumowaniu tego, co było, a ja 

chciałam się zapytać o taką rzecz, mianowicie od wielu lat dopytuję się czy Kraków jest w 

takiej sieci europejskich miast związanych ze starzeniem się, przepraszam, że o tym mówię, 

ponieważ świat, a zwłaszcza Europa idzie w kierunku dużych problemów demograficznych, a 
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dlaczego też o tym mówię,  ponieważ kiedy tutaj na tej sali rozmawialiśmy o sprawach zmian 

związanych z transportem, z przygotowaniem ulic dla rowerzystów itd., powoływano się bez 

przerwy na Paryż, Berlin i Londyn, ja przypomniałam imię i nazwisko i wielu osób, które 

przed tymi zmianami zrobiły przegląd np. Londynu pod względem starzejącego się 

społeczeństwa. W związku z tym chciałam się zapytać czy w najbliższej perspektywie, nie 

patrząc już na to, co było, czy my również napiszemy taką strategię przeglądającą miasto 

właśnie pod kątem starzejącego się społeczeństwa. W niedługim czasie będziemy 60+ prawie 

w okolicach 30 %. I w związku z tym przed  wszelkiego rodzaju zmianami w perspektywie 

powinniśmy pomyśleć o czymś takim jak zbudowaniem takiej strategii, które powstały 

właśnie w Londynie, w Berlinie i w Paryżu, w tych trzech miastach na pewno. Na tej bazie 

powstały dopiero wszelkiego rodzaju zmiany komunikacyjne i inne. To jest sprawa toalet, 

przejść podziemnych, itd., to są już standardy w tej chwili, według których przegląda się te 

miasta dla społeczeństw starzejących się, niewskazujących na to, że cokolwiek będzie innego. 

Dziękuję Państwu. 

 

Przewodniczący obrad – p. D. Jaśkowiec 

Dziękuję.  Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chce jeszcze zabrać głos? Pan Prezydent. 

 

Zastępca Prezydenta Miasta Krakowa – p. A. Kulig 

Ja tylko w tej sprawie chciałem zabrać głos, w 2014 roku Rada Miasta przyjęła program 

PASIOS, on obowiązuje do końca tego roku i jest, pracujemy po pierwsze nad tym 

programem, on wykorzystuje także doświadczenia, które zebraliśmy w trakcie jego realizacji, 

bo on jak Państwo pamiętacie był po pierwsze pionierski, a po drugie jego realizacja wskazała 

na pewne nowe obszary, które szczególnie zaznaczyły się w postaci różnych postulatów i 

oczekiwań środowiska seniorskiego, między innymi dotyczy to głównie aktywności 

sportowej, ale nie tylko, a po drugie to nas także zdopingowało do tego, iż zgodnie z 

poleceniem Pana Prezydenta przygotowujemy politykę senioralną miasta, będą dwa odrębne 

dokumenty, bo jednak PASIOS jest tylko pewnym fragmentem całej polityki senioralnej i to 

jest związane także z tym, o czym Pani Radna powiedziała, to znaczy my uczestniczymy w 

takim dosyć elitarnym gronie miast, o których między innymi Pani wspomniała, spotykamy 

się w Brukseli, jest wymiana w tym zakresie doświadczeń i nam złożono taką propozycję ze 

względu na nasze doświadczenia w tym zakresie żebyśmy weszli właśnie do takiej sieci miast 

uprawiających politykę senioralną. 

 

Przewodniczący obrad – p. D. Jaśkowiec 

Dziękuję. Rozumiem, że już wyczerpaliśmy listę zgłoszeń, zatem mogę stwierdzić, że debata 

nad raportem o stanie Gminy Miejskiej Kraków została zamknięta, zakończona i 

wypełniliśmy ważną przesłankę ustawową i możemy dalej procedować kolejne punkty. Druk 

1279, to jest projekt uchwały w trybie jednego czytania. Zgodnie z właściwym paragrafem 

Statutu Miasta Krakowa do tego projektu uchwały minął termin zgłaszania autopoprawek, a 

termin zgłaszania poprawek wyznaczam do czasu zakończenia dyskusji. Proszę o składanie 

poprawek do Przewodniczącego prowadzącego obrady. 

 

Udzielenie Prezydentowi Miasta Krakowa wotum zaufania. 
Projekt Prezydenta Miasta Krakowa, tryb jednego czytania, referuje Pan Dyrektor Piotr 

Wierzchosławski, opiniuje Komisja Rewizyjna. W imieniu Prezydenta Pan Dyrektor. 

 

 



XLIII  SESJA RADY MIASTA KRAKOWA 

8 lipca 2020 r. 
 

12 
 

Zastępca Dyrektora Wydziału Strategii, Planowania i Monitorowania Inwestycji  

– p. P. Wierzchosławski 

Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Szanowni Państwo! 

Przedstawiam projekt uchwały Prezydenta Miasta Krakowa w sprawie udzielenia 

Prezydentowi Miasta Krakowa wotum zaufania na podstawie przedstawionego raportu o 

stanie gminy za rok 2019. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. D. Jaśkowiec 

Krótko, zwięźle, dobrze, wystarczy. Szanowni Państwo mamy tak, opinię pozytywną Komisji 

Rewizyjnej, Komisji Budżetowej, Komisji Infrastruktury, Komisji Planowania 

Przestrzennego i Ochrony Środowiska, Zdrowia i Uzdrowiskowej, Kultury i Ochrony 

Zabytków, Praworządności, Dialogu Obywatelskiego. W imieniu komisji opiniującej 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej nie chce już zabrać głosu. Czy są stanowiska klubów, 

nie widzę. Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chce zabrać głos w sprawie tego projektu 

uchwały? Nie widzę, zatem zamykam dyskusję, co oznacza zakończenie czytania projektu.  

W trybie statutowym nie zgłoszono poprawek i cóż, i trzeba będzie głosować ten projekt 

uchwały. Jeszcze informacja, tutaj pani kierownik słusznie oczywiście zauważyła, że jestem 

winny jeszcze jedną informację formalną, zgodnie z art. 28 a.a ust. 9 nie podjęcie uchwały o 

udzieleniu wójtowi wotum zaufania jest równoznaczne z podjęciem uchwały o nieudzieleniu 

wójtowi wotum zaufania. Wymagana jest bezwzględna większość głosów ustawowego składu 

Rady, czyli co najmniej 22 głosy za. Poddaję pod głosowanie ten projekt uchwały. Czy kluby 

są gotowe, Klub  Prawa i Sprawiedliwości gotowy? Klub Koalicji Obywatelskiej? Gotowy. 

Klub Przyjazny Kraków gotowy? Chyba tak. Kraków dla Mieszkańców też. Głosujemy. 

 

 Kto z Pań i Panów Radnych jest za? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymuje, proszę o naciśnięcie stosownego przycisku?  

 Czy wszyscy z Państwa wzięli udział w głosowaniu? Jeżeli tak to zamykam 

głosowanie, proszę o wynik. 

 

 Za było 25 Radnych, przeciw 15, 1 Radny wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że 

Rada przyjęła uchwałę, podjęła uchwałę w sprawie, to się ładnie nazywa, wotum zaufania dla 

Prezydenta Miasta Krakowa, prosimy o wydruk. Dziękuję. Szanowni Państwo kolejny projekt 

uchwały na tej naszej Sesji specjalnej. 

 

Zatwierdzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu miasta Krakowa za rok 2019. 
Projekt Komisji Rewizyjnej, II czytanie, referuje Pan Radny, Przewodniczący Komisji 

Wojciech Krzysztonek. Proszę o informację o poprawkach, autopoprawkach. Termin minął. 

 

Radny – p. W. Krzysztonek 

Szanowny Panie Przewodniczący! Drodzy Państwo! 

Do projektu uchwały nie wpłynęły żadne poprawki ani autopoprawki. 

 

Przewodniczący obrad – p. D. Jaśkowiec 

Dziękuję. Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chce złożyć wniosek formalny w sprawie tego 

projektu uchwały? Nie widzę, zatem stwierdzam odbycie II czytania i przystępujemy do 

głosowania. 
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 Kto z Pań i Panów Radnych jest za? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Jeżeli nie to zamykamy głosowanie, proszę o wynik. 

 

 Za było 24 Radnych, 15 Radnych było przeciw, wstrzymało się 2 Radnych od głosu. 

Stwierdzam, że uchwała została przyjęta. Wydruk proszę bardzo. I kolejny projekt uchwały, 

druk 1285. 

 

Absolutorium za rok 2019 dla Prezydenta Miasta Krakowa. 
Projekt Komisji Rewizyjnej, referuje Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Wojciech 

Krzysztonek. Proszę o informację o poprawkach i autopoprawkach. 

 

Radny – p. W. Krzysztonek 

Szanowny Panie Przewodniczący!  

Do projektu uchwały nie wpłynęły ani autopoprawki ani poprawka. 

 

Przewodniczący obrad – p. D. Jaśkowiec 

Dziękuję. Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chce złożyć wniosek formalny w sprawie tego 

projektu uchwały? Nie widzę, zatem przystępujemy, stwierdzam odbycie II czytania i 

przystępujemy do głosowania. Poddaję projekt uchwały pod głosowanie. 

 

 Kto z Pań i Panów Radnych jest za? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Jeżeli nie to zamykam głosowanie, proszę o wynik. 

 

 Za było 25 Radnych, przeciw 15, 1 Radny wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że 

Rada projekt uchwały przyjęła i Pan Prezydent uzyskał absolutorium za rok 2019, oczywiście 

jak Państwo chcą to wydruk, gdzieś tam słyszałem, że jest potrzebny.  

 

Oświadczenia i komunikaty. 
Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chce zabrać głos? Pan Prezydent, proszę bardzo. 

 

Prezydent Miasta Krakowa – p. J. Majchrowski 

Szanowny Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

Ja chciałem podziękować bardzo za te uchwały, sądzę, że część z tych uchwał była przyjęta 

zgodnie z sumieniem, część zgodnie z wolą polityczną, dziękuję wszystkim swoim 

współpracownikom za współpracę, bo to dzięki nim także to absolutorium i to wotum 

zaufania mogło być podjęte. Bardzo dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. D. Jaśkowiec 

Dziękuję. A tak zanim oddam głos Pani Radnej Maliszewskiej też chciałem podziękować za 

ten rok wytężonej pracy i współpracy, on był czasem trudny, czasem wiele spraw udało nam 

się w consensusie wypracowywać i życzylibyśmy sobie, żeby w tych trudnych warunkach 

kolejny rok był równie udany. I oddaję głos Pani Radnej Maliszewskiej. 
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Radna – p. T. Maliszewska 

Panie Prezydencie gratuluję. Panie Przewodniczący! Państwo Prezydenci! Wysoka Rado! 

Jestem winna dwa słowa, jako ten uparty belfer, bo mi się to w głowie nie mieściło, 

otrzymałam informację od Pani Dyrektor Wydziału Geodezji Pani Marii Kolińskiej, chcę 

Państwa poinformować, że do 1994 roku w Krakowie była ulica Andrzeja Potiebni, w 1994 

roku Rada Miasta Krakowa I kadencji zmieniła tę nazwę, bo się jej wszystko kojarzyło i 

spolszczyła nazwisko oficera rosyjskiego, który wziął udział w Powstaniu Styczniowym ze 

swoim oddziałem i wsparł Polaków, bo się im to źle kojarzyło i spolszczyli go na Potebnię. 

Takiego nazwiska nie ma. Na szczęście może i czasy się zmieniły i coraz mądrzejsi Radni 

przychodzą do tej sali, bo ostatnio takich głupot nie robimy.  

 

Przewodniczący obrad – p. D. Jaśkowiec 

Ale zdarza nam się robić inne głupoty Pani Radna, jeszcze proszę bardzo. 

 

Radny – p. G. Stawowy 

Szanowni Państwo!  

Prezydent dostał absolutorium, jest jeszcze szansa, że ktoś jeszcze coś dostanie, jest czarny 

telefon Samsung do zdobycia, leżał w pokoju klubowym, na ekranie jest dziecko, jest tutaj, 

drugim dzisiejszym zwycięzcą będzie Artur Buszek. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. D. Jaśkowiec 

Szanowni Państwo ja przypomnę, że jeszcze musimy dokończyć Sesję, którą zaczęliśmy o 

10.oo, żebyśmy się tak nie rozluźniali, bo jeszcze parę godzin pracy przed nami. Dlatego 

pozwolę sobie sprawdzić listę obecności na tej Sesji XLIII. Sprawdzamy obecność na tej Sesji 

XLIII krótkiej, małej, ale jakże istotnej. Czekamy na Pana Przewodniczącego Moryca. Widzę 

tu Pana Radnego Adama Migdała pędzącego niczym strzała na maratonie, poczekamy, ale 

chciałbym tą Sesję zamknąć. Kogoś nam jeszcze brakuje? Jeszcze jednego Radnego. Jest. 

Szanowni Państwo zamykam listę obecności, proszę o jej wyświetlenie. Jednej osoby brakuje, 

Pan Radny Adam Kalita nieobecny. Pani Radna Alicja Szczepańska obecna, Pan Radny 

Stanisław Zięba nieobecny usprawiedliwiony. 

 

 Szanowni Państwo, zatem zamykam obrady XLIII Sesji Rady Miasta Krakowa.  

 

  

 


